
действително отново сред приятели
Заглавието е взето от на

шия вестник, от интервюто с 
диригента иа Латвийския ка
мерен оркестър Товий Лнф- 
шиц. То отговаря на артистич 
пата и човешка истина, поро
дена от взаимни контакти ме
жду артисти и публика, оста
вили дълготрайни впечатле
ния, превърна и се в спон
танно пожелание за нови сре
ши.

Дипигенгьт е категоричен — 
публиката долавя и най- 
тънките нюанси и и 'вълнение
то. При това българският слу 
шател, получил солидна музи 
кално-естетическа нагла
са. търси и духовно удов
летворение. Тоя иска да на
пусне концертната зала в 
размисли, облагороден и им 
пулсирай, развълнуван и обе 
шал пред себе си отново да 
търси общуване с големите 
философски категории, с та 
зи магия, която се нарича 
чистосърдечна, бликаща и 
неподправена музика. Нигер 
претнрана от творци с го
леми сърна...

В този смисъл прекрасни 
те съветски музиканти не 
само оправдаха нашите очак 

вяния, но и демонстрираха 
високо професионално и ар 
тистпчно майсторство, което 
русенската публика дълго 
ще помни. Един хомогенен 
камерен ансамбъл, съставен 
от 16 души и ръководен от 
вдъхновен артист. Голямото 
изкуство4 въздействува сил
но, „хваща“ слушателя и 
го повежда в света на кра
сотата. Разказва му за чо 

чвешкв драми и зя оптпмиз 
ма, прорязал дълбоко со
циалистическия реализъм. И 
все пак следва да подчер
тая най-характерните -черти 
на голямото изкуство на го
стите от Латвия.

Оркестър и диригент са 
действително съвременни му 
зикалпи творци. Диапазонът 
на техния репертоар е твър 
де широк. Перголезн и Мо
царт, през Менделсон, до 
нашето музикално съвремие. 
Произведенията от разлпч 
инте епохи са „намерени“ 
съвсем точно. Към тях е при 
бавено и собственото вижда 
не на интерпретатора, а от 
тук п художественото въз
действие. Оркестърът прите 

жава изключително чувство 
за мащабност на звука. Ше
стнадесет щрайхисти изпъл 
пиха залата с. превъзходен 
.мек и кадифен .звук, и чо
век’ имаше чувството, че сви 
ри Голям симфоничен орке
стър. Тук проблемът не е 
само във високото професио 
нално майсторство, но и 
във високото качество на 
техните инструменти. И в 
още нещо — голямото чу в 
ство за артистична отговор
ност.

Фразата на този сравнптел 
но млади музиканти е мно
го гъвкава. Те свободно и 
точно, артистично боравят с 
богата гама от музикални 
нюанси и багри. Ансамбъ
лът между отделните щрай- 
хови групи е на завидно 
професионално равнище. Те 
дишат заедно със своя ди
ригент и това определя ед 
но от големите им качества 
— да музицират камерно. 
Налице беше пълното пок
ритие в артистичното мнеле 
не на диригент и оркестър. 
И не на последно място бих 
искал да отбележа проста
та и чиста пеподправепост 
па музикалната изява.

Следва да подчертаем и 
блестящото изпълнение на 
Концерта за струнен орке
стър от Лазар Николов. 
Не скривам големите си сим 
патим към творчеството па 
този скромен и вдъхновен 
български творец. С него ме 
свързва дълголетна дружба. 
Познавам голяма част от 
творчеството му. И напълно 
споделям неговото дълбоко 
удовлетворение от високото 
качество — професионално и 
артистично, ?1а интерпретация
та на съветските колеги. Фак 
тьт, че оркестърът изпълня
ва за втори път творба на 
Лазар Николов, говори за 
едно музикантско внимание 
към творчеството на българ 
ския композитор.

Не мога да отмина и пре 
възходиото изпълнение на 
проф. Серж Дапген от Фрак 
пия. Френската кларнетиа 
школа отдавна е получила 
световно признание. Мекота 
на тона, изящество на фра 
зата, безупречна инструмен
тална техника и псета кан 
тилена (непрекъснато оцве

тена), това бяха характер
ните черти в интерпретация 
та на Моцярговня концерт 
за кларнет и оркестър от 
френския гост. Неговото из 
вълнение получи високата 
оценка на русенската пуб
лика.

Искам да се върна отно 
во на • споменатото по-горе 
интервю, дадено от Товий 
Лифишп. Говорейки з.< кон 
порта на неговия оркестьр 
през 197-1 г.. изцяло посве 
тен на българското м^зикал 
но творчество, той доба
вя-. ..... Този концерт бе
ше донякьде в проверка на 
нашето усещане и тълкуваме 
на съвременната бьлгарекз 
музика..." Мисля, че съ
ветският диригент и негови 
те колеги няма защо вече 
да изпитват творческа тре
вога. Защото те могат сво 
бодно да се „разхождат"’ 
през различните стилове н 
епохи, да носят творческа ра 
дост на българския комисии 
тор и на публиката. Те 
просто могат!
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